

ПРЕДИСЛОВИЕ

Пособие состоит из 27 тестов, которые включают в себя задания по лексике и грамматике английского языка, предназначенные для учащихся 8 классов. Каждый тест состоит из пяти заданий, что соответствует пяти уровням усвоения учебного материала. Языковой материал представлен наиболее частыми употреблениями лексических единиц, грамматических структур.

Материал пособия также призван помочь учителям английского языка в подготовке материалов для контроля активной лексики и грамматики, подготовки учащихся к предметной олимпиаде.

Структура и языковое наполнение заданий отвечают требованиям десятибалльной системы оценки учебных достижений.

«Цена» каждого правильного ответа — 0,4: I — 2, II — 4, III — 6, IV — 8, V — 10.

В пособии представлена таблица, куда выставляются отметки за выполнение тестов. Не нужно листать все пособие и искать отметку за тест, а достаточно взглянуть в данную таблицу.

UNIT 1. ABOUT THE UK

☆☆☆ TEST 1 ☆☆☆

I Write the correct words.

1. [ləʊ'keɪʃn] _____
2. ['sepəreɪt] _____
3. ['nærəʊ] _____
4. [lɪŋk] _____
5. [sə'raʊnd] _____

II Write in *as ... as, so ... as*.

1. This country is _____ beautiful _____ that one.
2. This emblem is not _____ beautiful _____ that one.
3. His daughter is _____ young _____ mine.
4. This building is _____ high _____ our University.
5. «Is lesson twenty-one _____ simple _____ lesson twenty-two?» — «No, lesson twenty-two is not _____ simple _____ lesson twenty-one; it's more difficult».

III Put the verbs in brackets into the correct tense form. The Present Simple Active or Passive.

1. 70 billion cups of tea _____ (to drink) in Britain every year.
2. The UK _____ (to wash) by four seas.
3. The English Channel _____ (to separate) The UK from France.
4. The book _____ (to start) with the description of some historic events.
5. The rain in Wales _____ (to stay) in the plains.

IV Write different types of questions to the sentences.

1. The British Isles lie in the north-west of Europe. (special)

2. The important ports of the country are London, Liverpool, Glasgow and others. (tag)

3. In 1959 Americans welcomed Alaska into the Union as the 49th state. (special)

4. The United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland is situated on the British Isles. (general)

5. The highest point in our country is Dzyarzhynsk Hill. (alternative)

V Write 8 questions about the UK's national symbols.

☆☆☆ **TEST 27** ☆☆☆

① **Write the type of the film.**

1. Skyfall — _____
2. The Mask of Zorro — _____
3. Mark of the Vampire — _____
4. The Lost World — _____
5. What Women Want — _____

② **Add suffixes to form nouns.**

-tion	-ment
-------	-------

1. relax _____
2. invent _____
3. excite _____
4. celebrate _____
5. improve _____

③ **Put the verbs in brackets into the correct tense form.**

1. I _____ (to see) your friends yesterday, when they _____ (to cross) the street?
2. She _____ (to write) a composition about her favourite film the whole day yesterday.
3. Johnny Depp _____ (to appear) in «Pirates of the Caribbean» in 2003.
4. I _____ (not to play) the piano at 4 o'clock yesterday, I _____ (to sleep).

5. When she _____ (to come) home, her brother _____ (to watch) TV.

IV Translate into English.

1. Что ты предпочитаешь: смотреть телевизор или пойти в кино?

2. Этот приключенческий фильм показывали на прошлой неделе.

3. Я думаю, что кинотеатры сегодня не так популярны, как в начале века, потому что теперь каждая семья имеет телевизор, и люди не хотят никуда ехать.

4. Фильмы могут быть художественными и документальными, звуковыми и немymi.

5. Изобретение фотографии в 1828 году сыграло очень важную роль в развитии кино.

⑤ **Is cinema still important? Why? Write 8 sentences to express your opinion.**

СОДЕРЖАНИЕ

<i>Предисловие</i>	1
Unit 1. About the UK	
Test 1	2
Test 2	4
Test 3	6
Unit 2. School is not only learning	
Test 4	9
Test 5	11
Test 6	13
Unit 3. Meals	
Test 7	15
Test 8	18
Test 9	20
Unit 4. Money	
Test 10	22
Test 11	25
Test 12	27
Unit 5. Britain and Belarus round the Calendar	
Test 13	29
Test 14	31
Test 15	32
Unit 6. Very traditional Britain	
Test 16	35
Test 17	37
Test 18	39
Unit 7. Music	
Test 19	41
Test 20	44
Test 21	47
Unit 8. There is no life without books	
Test 22	49
Test 23	52
Test 24	55
Unit 9. Cinema	
Test 25	59
Test 26	61
Test 27	64